
USPRS JE IZDAO PROSVETNE RADNIKE 
 
 
 
Verovatno je nezapamćen slučaj u svetu da jedan sindikat traži da se otpuste prosvetni radnici. 
Desilo se to u jednoj maloj zemlji koja je išla za slepim vođom. Ko nije čitao Domanovića, 
neće razumeti razloge Unije sindikata prosvetnih radnika Srbije.  
 
Podsećamo članstvo da je FBOŠ jedan od osnivača USPRS i da je zbog smera kojim je 
krenuo ovaj sindikat, napustio svoje “čedo”!  
 
 
 
Pri osnivanju USPRS-a imali smo viziju novog, modernog i decentralizovanog sindikata, koji 
bi radio isključivo na dobrobit prosvetnih radnika , kao i to da se izbegne stvaranje nove 
sindikalne političke “elite”, kako je to u našoj zemlji već godinama rađeno.  
 
 
 
Nažalost, republički sindikat USPRS je postao sindikat identičan “večitom” Pavlovićevom 
sindikatu SOS, a republički UGSR “Nezavisnost” je raspadom grane prosvete nestao sa 
sindikalne scene. 
 
Podsećamo članstvo da su upravo ova tri sindikata potpisali Poseban Kolektivan Ugovor, koji 
ni njihov pravni tim koji je istovremeno i glavni upravni organ Unije (sastavljen od sekretara 
škola) ne ume da protumači. A svoje neskriveno zadovoljstvo potpisivanjem PKU sa izrazili u 
zajedničkom nastupu sa Ministrom prosvete na TV. 
 
 
 
FBOŠ je odmah nakon potpisivanja PKU (februar 2009. god) podneo tužbu Ustavnom sudu 
Srbije, kako bi ga osporio (proces u toku, vidi tužbu na www.fboss.org.rs ). 
 
Kvalitet PKU je članstvu apsolutno postao jasan već pri prvom problemu, a veoma bolnom za 
sve zaposlene u prosveti, tehnološki viškovi. Kriterijumi za utvrđivanje tehnoloških viškova 
su neprecizni i ostavljeni školama na tumačenje (nema bodova za majke dece od dve do 
sedam godina, podstanare, takmičenja...) 
 
Ne treba ni spominjati, da su zaposleni u prosveti pristajanjem na potpisivanje ovog Ugovora 
ostali bez jubilarnih nagrada! 
 
 
 
„Reprezentativni“ sindikat Srbije, napao je Gradonačelnika Beograda zbog odluke da 
finansiranjem spreći cepanje odeljenja petih razreda radi povećanja broja učenika po odeljenju 
Umesto da podrže takvu inicijativu, koja doprinosi stabilnosti obrazovnog sistema i višem 
kvalitetu nastave, USPRS preti Ministru da neće sarađivati u racionalizaciji i reformi školstva. 
Verovatno nisu upoznati sa Odlukom Ministra u kojoj piše da lokalna zajednica može 
finansirati odeljenja sa manjim brojem učenika, ako proceni da je to u njenom interesu. 
Pitamo se zašto Unija nije napala i Predsednika opštine Čajetina, koji je isto postupio. Razlog 



verovatno leži u tome što USPRS ima zanemarljivo članstvo u Beogradu, pa nema koga ni da 
štiti. Podsećamo da će se u skladu sa evropskim integracijama finansiranje prosvete od 2012. 
god. delimično preći na lokalnu zajednicu, i u tom smislu je Odluka Gradonačelnika Beograda 
opravdana, tj. predstavlja početak preuzimanja odgovornosti za prosvetu na 
decentralizovanom nivou. Beskrupulozna kampanja USPRS-a kojom bi da preuzme članstvo 
FBOŠ-u se zasniva na republičkoj reprezentativnosti, i to u momentu kada se radi 
racionalizacija škola i odeljenja i kada se pokreću projekti za preuzimanje odgovornosti na 
lokalnom nivou. 
 
 
 
FBOŠ će naravno odigrati ključnu ulogu, kao jedini reprezentativni sindikat, odnosno 
sindikalni partner na nivou Grada, po pitanju prelaska finansiranja iz lokalne samouprave, kao 
i na svu problematiku prosvete na teritoriji Beograda. 
 
 
 
Forum beogradskih osnovnih škola je jedini sindikat koji je zahtevao od Ministarstva da 
racionalizaciju vodi sukcesivno, kako se ne bi remetio obrazovni proces. Na uspešnoj tribini o 
racionalizaciji, održanoj 09.10.2009. godine u prostorijama našeg sindikata, na temu 
„Racionalizacija“ zalagali smo se za ideju ulaganja u obrazovanje kao ulaganja u budućnost 
nacije. U svojoj borbi protiv neprihvatljivih odluka Ministarstva prosvete nismo dobili 
podršku ni jednog drugog sindikata. Jedinu pomoć su nam pružili roditelji petaka koji nisu 
želeli da njihova deca idu u školu po drugačijim kriterijumima od ostalih učenika. Zato smo 
sa odobravanjem primili vest o Odluci Gradonačelnika, gospodina Dragana Đilasa, da svim 
učenicima osnovnih škola omogući završetak školovanja onako kako su ga započeli. Ta 
Odluka je odluka o preuzimanju odgovornosti Grada što sve tri interesne grupe u obrazovanju 
znaju da cene (deca, roditelji i nastavnici).  
 
 
 
Iz svega prethodno rečenog ne možemo razumeti napad USPRS na ovakvu Odluku. Kao pravi 
sindikat trebalo bi da se bore za slične odluke u svim krajevima Srbije. Za sada iza njihovog 
napada ostaje samo činjenica: USPRS je jedini sindikat na svetu koji traži da se prosvetni 
radnici otpuštaju radi „njihovog ranijeg dogovora sa Ministrom“ (!?) 
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